
 

 
 

EESTI VABARIIK 
MAARDU LINNAVOLIKOGU 

 

 

 

ISTUNGI PROTOKOLL 
 

Maardu                       27.09.2022 nr 11 

 

Algus 1200, lõpp 1317 

 

Juhatas: Maardu Linnavolikogu esimees Ailar Lyra 

Protokollis: Anna Platonov 

 

Võtsid osa: Ailar Lyra, Vassili Muhhin, Eduard Tanvel, Pavel Kuusik, Erika Tiganik, Ants Raudla, 

Larissa Voitko, Jevgeni Golovatš, Riina Läll, Roman Filiptšik, Olga Naydenova, Jekaterina 

Semenova, Natalja Vlassova, Jelena Jevstafiadi, Nikolai Degtjarenko, Margit Väikmeri, Inga 

Antonova, Liidia Bodnar, Natalia Kurževa, Jaana Kilk 

Puudusid: Pavel Arhipov 

Kutsutud: Vladimir Arhipov – Maardu linnapea, Julia Saveljeva - linnasekretär, Jelena Katsuba – 

avalike suhete osakonna juhataja, Neeme Sild – õigusnõunik, Jelena Visbek – rahandusosakonna 

juhataja, Tigran Gjulumjan – noortevolikogu esimees, Danila Kuznetsov – noorsootöö peaspetsialist 

Kohalolija: Jelizaveta Baikova-Lapina, Daniil Kurakin - Maardu Hääle press, Roman Silla - 

operaator 

Volikogu esimees tutvustas istungi päevakorra projekti. 

 

1. Maardu linna eelarvestrateegia 2023 – 2026 

Ettekandja: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

 

2. Maardu Linnavolikogu 26.06.2001 määruse nr 69 „Erisoodustuste kehtestamine 

Maardu linna aukodanikele“ muutmine 

Ettekandja: linnasekretär Julia Saveljeva 

Kaasettekandja: sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Riina Läll 

 

3. Vaide läbivaatamine 

Ettekandja: õigusnõunik Neeme Sild 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 

Kaasettekandja: Muuga ja Maardu järveäärse piirkonna komisjoni esimees Roman Filiptšik 

 

4. Vaide läbivaatamine 

Ettekandja: õigusnõunik Neeme Sild 

Kaasettekandja: eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla 



Kaasettekandja: Muuga ja Maardu järveäärse piirkonna komisjoni esimees Roman Filiptšik 

 

5. Maardu linna noortevolikogu tööst 

Ettekandja: Maardu linna noortevolikogu esimees Tigran Gjulumjan 

 

Küsimusi, ettepanekuid ja täiendusi päevakorra projekti kohta ei esitatud. 

 

Ailar Lyra pani päevakorra kinnitamise hääletamisele. 

OTSUSTATI (20 poolt) 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Maardu linna eelarvestrateegia 2023 – 2026 

 

KUULATI: rahandusosakonna juhataja Jelena Visbek tegi ülevaate Maardu linna eelarvestrateegia 

2023 – 2026 eelnõust. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, kui suur on teedeehituse valdkonnas kärpemaht? 

J. Visbek vastas, et kõik info on saadaval eelarvestrateegia lisas. Samuti nimetas rahandusosakonna 

juhataja suuremaid järgmisteks aastateks planeeritavaid investeerimisobjekte.  

 

Degtjarenko täpsustas repliigi korras, et tema soovi oli teada, kui suures summa konkreetselt 

teedeehitust kärbitakse. 

 

Inga Antonova ütles, et kavandatavad laenud on seotud uue sotsiaalmaja ehitamise ning Maardu 

Gümnaasiumi koolimaja renoveerimisega ning küsis, mis on planeeritud laenude suuruseks ja mis on 

laenukoormuse protsentuaalne suurus? 

J. Visbek vastas, et linnavalitsus vaatab finantskoormuse iga-aastaselt üle. Need andmed on avalikud. 

Eelarvestrateegia lisast on võimalik leida andmed kohustuse võtmise ja kohustuse tasumise kohta.  

 

N. Degtjarenko küsis, kas Maardu linnavalitsuse rahandusosakonna prognoos antud 

eelarvestrateegiaga ei ole liiga konservatiivne? 

J. Visbek vastas, et tuleb arvestada reaalsusega. Kõik eelarvestrateegia andmed on kokkulepitud 

Rahandusministeeriumiga. 

 

12:15 Erika Tiganik lahkus istungilt. 

12:17 E. Tiganik tuli tagasi. 

 

Margit Väikmeri soovis teada, kui palju on strateegias arvestatud tulevase hoolekandereformiga. 

J. Visbek vastas, et see on riigi reform. Linnavalitsus saab prognoosida lähtudes olemasolevatest 

numbritest. Kui riigi poolt on toetused selged, siis saab need andmed lisada linna dokumentidesse. 

 

M. Väikmeri küsis, kas on arvestatud eestikeelsele haridusele ülemineku ning uute spetsialistide 

võtmisega, kui riik selleks raha ei anna? 

J. Visbek vastas, et kõik need otsused on seotud riigi otsustega. Kui riik otsustab tõsta 

haridustöötajatele palka, siis kohalik omavalitsus teeb seda samuti. 

 

M. Väikmeri täpsustas oma küsimust, et ta ei soovinud teada saada palgatõusust, vaid kas on 

arvestatud eestikeelsele haridusele üleminekuga. 

J. Visbek vastas, et sellega arvestatakse. 

 

I. Antonova küsis, kas oleks võimalik Maardu Linnavalitsuse eelarvestrateegiat võrrelda mingi teise 

sama suure linna eelarvestrateegiaga? 



J. Visbek vastas, et Rahandusministeerium on teinud ettepanekuga teha edaspidi avalikke arutelusid.   

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et komisjon arutas 

esitatud eelnõu läbi ning toetab määruse vastuvõtmist. 

 

N. Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et seletuskirjas puuduvad näited teiste omavalitsuste 

eelarvestrateegiatest. Samuti ei ole arusaadav, mis plaanid on linnal teedeehitusega.  

 

J. Visbek märkis repliigi korras, et teede kohta on kõik info olemas eelarvestrateegia investeeringute 

tabelis. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

Volikogu esimees pani määrus eelnõu hääletusele. 

 

OTSUSTATI (17 poolt, 3 erapooletut): võtta vastu määrus Maardu linna eelarvestrateegia 2023 – 

2026 (määrus nr 21, 27.09.2022) 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Maardu Linnavolikogu 26.06.2001 määruse nr 69 „Erisoodustuste kehtestamine Maardu linna 

aukodanikele“ muutmine 

Ants Raudla, Liidia Bodnar ja Eduard Tanvel taandasid end päevakorrapunkt 2 arutamisest ja selle 

üle otsustamisest. 

KUULATI: linnasekretär Julia Saveljeva tegi ettepaneku muuta määrust järgmiselt: 

1) tunnistada kehtetuks paragrahvi 1 lõige 3; 

2) muuta paragrahvi 1 lõiget 4 ja sõnastada järgmiselt: „Maardu linna aukodaniku matusekulud ja 

hauatähise valmistamise ja paigaldamise kulud kaetakse Maardu linnaeelarvest kuni 2000 euro 

ulatuses“. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, mis on teiste omavalitsuste praktika aukodanike toetamise osas? 

J. Saveljeva vastas, et praktika on väga erinev. On linnad, kus on erisoodustused ja on ka vastupidi, 

kus neid ei ole.  

N. Degtjarenko soovis teada, palju selle määruse muutmine läheb linnale rahaliselt maksma? 

J. Saveljeva vastas, et eelnõu vastuvõtmine ei too kaasa lisakulutusi linnaeelarvest. 

N. Degtjarenko tõi repliigi korras välja, et ta soovis teada, milline on konkreetne summa, mis 

planeeritakse aasta jooksul antud valdkonnale. 

Eduard Tanvel küsis palju on kuulutatud viimaste aastate jooksul aukodanike saunas käimise peale 

raha? 

J. Saveljeva vastas, et antud punkti muutmise vajadus tulenes sellest, et määruses mainitavat AS 

Maardu Elamu sauna ei eksisteeri.   

Kaasettekandja, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Riina Läll teatas, et komisjon arutas esitatud 

eelnõu läbi ning palub eelnõu volikogu poolt võtta vastu. 

 

N. Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et ta ei ole saanud vastust küsimustele, mis on seotud linna 

rahaliste ressursside eraldamisega antud määruse eelnõu täitmise osas.  

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

Volikogu esimees pani määruse eelnõu hääletusele. 

 



OTSUSTATI (15 poolt, 2 erapooletut, Raudla, Bodnar ja Tanvel ei osalenud hääletuses): võtta 

vastu määrus Maardu Linnavolikogu 26.06.2001 määruse nr 69 „Erisoodustuste kehtestamine 

Maardu linna aukodanikele“ muutmine (määrus nr 22, 27.09.2022) 

 

12:33 Riina Läll ja Natalia Kurževa lahkusid istungilt 

12:34 Inga Antonova lahkus istungilt 

12:34 Riina Läll tuli tagasi. 

12:35 Eduard Tanvel lahkus istungilt 

12:37 Inga Antonova tuli tagasi. 

12:38 Natalia Kurževa tuli tagasi 

 

Päevakorrapunkt 3 

Vaide läbivaatamine 

 

KUULATI: õigusnõunik Neeme Sild sõnas, et antud vaie oli esitatud eelmise volikogu istungil vastu 

võetud otsusele, mis puudutab Altmetsa uuringuruumi geoloogilise uuringuloa taotlust. Sild tegi 

otsuse eelnõust ülevaate. 

12:39 Liidia Bodnar lahkus istungilt 

N. Degtjarenko soovis teada, miks volikogu liikmed ei näe tänasel istungil Marina Minerals OÜ 

esindajaid? 

N. Sild vastas, et neid on teavitatud, et vaide lahendamine toimub 27. septembril.  

 

12:41 Liidia Bodnar tuli tagasi. 

 

N. Degtjarenko soovis teada, miks ei ole informeeritud kõiki volikogu liikmeid ja ka huvitatud 

Maardu linna elanikke sellest, et toimuvad arutelud firma esindajatega. 

 

N. Sild vastas,  et Marina Minerals OÜ avaldas soovi kohtuda volikogu nõustava komisjoniga. Firma 

esindaja kohtus 8.09.2022 Maardu Linnavolikogu majandus- ja eelarvekomisjoni ning Muuga ja 

Maardu järveäärse komisjoni liikmetega. 

12:46 E. Tanvel tuli istungile tagasi. 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et palub komisjoni nimel 

otsuse eelnõu volikogu poolt toetada. 

 

Kaasettekandja, Muuga ja Maardu järveäärse piirkonna komisjoni esimees Roman Filiptšik teatas,  et 

komisjon arutas esitatud küsimuse läbi ning toetab otsuse vastuvõtmist. 

 

N. Degtjarenko tõi oma sõnavõtus välja, et ta ei ole näinud analüüsi, mis näitaks, et planeeritav 

tegevus toob kaasa keskkonnakahjusid. Maardu Linnavolikogus ei ole keskkonnakaitsekomisjoni, 

mis saaks seda analüüsida.  

N. Sild tõi repliigi korras välja, et kohalikule omavalitsusele on antud ainult 2 kuud loa andmisega 

nõustumiseks või mittenõustumiseks. Vaide läbivaatamiseks jäi ainult kuu aega.  Arusaadavalt ei ole 

võimalik selle aja jooksul hinnata kõiki keskkonnamõjusid.  

Repliigi korras N. Degtjarenko täpsustas, et tema arvates võiks neid analüüse küsida arendaja käest.  

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

Volikogu esimees pani otsuse eelnõu hääletusele. 

 



OTSUSTATI (18 poolt, 2 erapooletut): kiita heaks otsus Vaide läbivaatamine (otsus nr 35, 

27.09.2022). 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Vaide läbivaatamine 

 

KUULATI: õigusnõunik Neeme Sild tegi eelnõust ülevaate. 

N. Degtjarenko soovis teada, kas Maardu Linnavalitsus on analüüsinud, kust kohast saab Rail Balticu 

projekti jaoks võtta alternatiivseid ehitusmaterjale ja kas see ei tee kahju linna teedele? 

N. Sild vastas, et eeldatav lasundi paksus on kuni 2,5 meetrit. Majanduslik võit on väiksem kui 

võimalik tekkiv ökoloogiline reostus. Tuleb lähtuda keskkonnaõiguses olemas olevast 

ettevaatlikkuse printsiibist. 

 

N. Degtjarenko küsis, millest linnavalitsus lähtub, kui räägitakse ökoloogilisest reostusest? 

Biogaasijaamale ehitusluba ju anti, siis küsiti ökoloogilist uuringut. 

N. Sild vastas, et seda saaks teha keskkonnamõjude täieliku hindamise raames, kuid ajafaktor seda 

praegusel juhul ei võimalda. Biogaasijaama puhul tehti keskkonnaloa väljastamiseks kaks 

eelhinnangut. Üks oli tehtud Keskkonnaameti, teine Maardu Linnavalitsuse ehitus- ja planeerimis 

osakonna poolt. 

 

Kaasettekandja, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Ants Raudla teatas, et palub komisjoni nimel 

otsuse eelnõud volikogu poolt toetada. 

 

Kaasettekandja, Muuga ja Maardu järveäärse piirkonna komisjoni esimees Roman Filiptšik teatas, et 

komisjon arutas esitatud küsimuse läbi ning toetab otsuse vastuvõtmist. 

 

N. Degtjarenko ütles oma sõnavõtus, et ökoloogilise reostusega seotud riskidest tal ülevaadet ei ole. 

Kui ehitusmaterjal tuuakse mujalt, siis projekti elluviimisega langeb tõenäoliselt teedele veel suurem 

koormus. Sellest ka ülevaadet ei ole. 

 

Sild tõi repliigis välja, et ammendava vastuse tõstatatud teemadele annab valmiv Harju maakonna 

maavarade teemaplaneering. 

 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

Volikogu esimees pani otsuse eelnõu hääletusele. 

 

OTSUSTATI (18 poolt, 2 erapooletut): kiita heaks otsus Vaide läbivaatamine (otsus nr 36, 

27.09.2022). 

 

Päevakorra punkt 5 

Maardu linna noortevolikogu tööst 

 

KUULATI: Maardu linna noortevolikogu esimees Tigran Gjulumjan tegi ettekande Maardu linna 

noortevolikogu tööst. 

 

Ettekanne on lisatud protokollile. 

 



N. Degtjarenko soovis teada, miks selles aruandes ei ole mitte ühtegi üle-eestilist organisatsiooni ega 

üle-riigilist üritust? 

T. Guljumjan delegeeris küsimustele vastamise Maardu Linnavalitsuse noorsootöö peaspetsialist 

Danila Kuznetsovile.  

 

D. Kuznetsov vastas, et noortevolikogu töö keskendub peamiselt Maardu linnale ning eesmärgiks on 

kaasata eelkõige kohalikke noori. Maardu Noortevolikogu osaleb üle-linnalistel üritustel, samuti 

tehakse koostööd ka Tallinnaga. Noorte enda otsustada on, kuidas nad tahavad oma tööd arendada. 

Plaanides on kaasata partnereid teistest linnadest ja riikidest.  

 

I. Antonova tänas, et Maardus on noortevolikogu olemas ja küsis kas ja kuidas on konkreetselt 

õnnestunud rakendada oma õiguseid Maardu noorte huvide kaitsmiseks?  

D. Kuznetsov vastas, et Maardu Noortevolikogu teeb tiheda koostöö linnavalitsuse ja 

sotsiaalosakonnaga. Kui saadakse teada, et kellelgi on vaja isiklikku nõustamist, siis neid noori 

abistatakse. Samuti on noortevolikogu poolt korraldatud seminare nt „Noored stressist vabaks“.  

 

I. Antonova küsis, kui palju oli kaasatud noori üritustele, millised eesmärgid olid püstitatud, mis oli 

saavutatud? Kas noortevolikogul on oma eelarve? Kas noortevolikogu on taotlenud sponsorluse 

juriidilistelt ja füüsilistelt isikutelt? 

D. Kuznetsov täpsustas, millisele küsimusele ta peab vastama. 

I. Antonova soovis teada, kas noortevolikogul on eelarve? 

D. Kuznetsov vastas, et eelarve on noortevolikogul olemas. 

 

M. Väikmeri küsis, kui suurelt Maardu Noortevolikogu rahastatakse? 

D. Kuznetsov vastas, et Maardu Noortevolikogu aastaeelarve on 2000 eurot. 

 

M. Väikmeri küsis, kas noortevolikogu on kaasanud ka teisi asutusi? 

D. Kuznetsov vastas, et Maardu Noortevolikogul on ainult 1 rahastaja, aga muidugi oma 

projektidesse kaasatakse nt ka Tallinna Noortevolikogu ja muid. 

 

N. Degtjarenko küsis, kas lisaks Keskerakonna noorte organisatsioonile on kaasatud ka teiste 

poliitiliste organisatsioonide esindajaid? 

D. Kuznetsov vastas, et Maardu Noortevolikogu tegevusse ei kaasata ühtegi erakonda. 

 

Rohkem küsimusi ja sõnavõtte ei olnud. 

 

OTSUSTATI: võtta informatsioon Maardu linna noortevolikogu tööst teadmiseks. 

 

 

Ailar Lyra tänas linnavolikogu liikmeid osavõtu eest ja kuulutas istungi lõppenuks. Järgmine 

istung toimub 25.10.2022 kell 12:00. 

 

 

 

 

 

Ailar Lyra 

Esimees 

Anna Platonov 

Protokollija 

 

 

  

 

 

 



 


